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Protokół nr 50/2022 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 
Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 28 grudnia 2022 r., godz. 11:00 
 
Ad. pkt 1 i 2 
Otwarcie posiedzenia 

Podczas otwarcia posiedzenia obecni wszyscy członkowie komisji. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził 
Przewodniczący komisji Piotr Soćko, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził 
prawomocność obrad oraz przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LV sesji 

Rady Powiatu w dniu 29 grudnia 2022 roku w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Mołtajny przez Aptynty, 

Barciany”, „Mołtajny – Kętrzyn przez Aptynty, Barciany” w 2023 roku; 

b) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Barciany przez Kiemławki 

Wielkie”, „Kętrzyn – Barciany przez Karolewo”, „Barciany – Kętrzyn przez Kiemławki 

Wielkie” w 2023 roku; 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Kętrzyn przez Sławkowo”  

w 2023 roku; 

d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Mażany przez 

Wopławki”, „Mażany – Kętrzyn przez Wopławki” w 2023 roku; 

e) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Mołtajny przez 

Barciany”, „Mołtajny – Kętrzyn przez Barciany” w 2023 roku; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Prosna przez Równinę 

Górną”, „Kętrzyn – Prosna przez Korsze”, „Prosna – Kętrzyn przez Równinę Górną”, 

„Prosna – Kętrzyn przez Korsze” w 2023 roku; 

g) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Srokowo przez Karolewo, 

Ogródki”, „Kętrzyn – Srokowo przez Ogródki”, „Srokowo – Kętrzyn przez Ogródki” w 

2023 roku; 

h) zmiany składu osobowego komisji stałej problemowej Edukacji i Kultury Rady Powiatu  

w Kętrzynie; 

i) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie na 2023 rok; 

j) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Budżetu, Promocji, Transportu, 

Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie na 2023 rok; 
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k) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Edukacji i Kultury Rady Powiatu  

w Kętrzynie na 2023 rok; 

l) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie na 2023 rok; 

m) zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Kętrzynie na 2023 rok; 

n)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035; 

o) zmian w budżecie powiatu na rok 2022; 

p) ustalenia wykazu wydatków budżetu Powiatu Kętrzyńskiego, niewygasających 

z upływem roku budżetowego 2022 i ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LV sesji 

Rady Powiatu w dniu 29 grudnia 2022 roku w sprawach: 

a)  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 

2035; 

b)  podjęcia uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na 2023 rok. 

5. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad. 

  
 
Ad. pkt 3 
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
 
 Przewodniczący realizując porządek obrad przeszedł do omówienia pozostałych 
projektów uchwał będących przedmiotem LV sesji Rady Powiatu: 
 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Mołtajny przez Aptynty, 
Barciany”, „Mołtajny – Kętrzyn przez Aptynty, Barciany” w 2023 roku 
 
Starosta poinformował, że wczoraj zostały dosłane uzasadnienia do projektów uchwał 

dotyczących linii komunikacyjnych, które brzmi następująco: 
W związku z uzyskaniem dofinansowania zadań własnych organizatorów w zakresie 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej i podpisaniem w dniu 27 
grudnia 2022 r. umowy Nr FRPA-7/2023 ze Skarbem Państwa reprezentowanym przez 
Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego na dofinansowanie zadania polegającego na utworzeniu 
m.in. następujących linii komunikacyjnych: „Kętrzyn – Mołtajny przez Aptynty, Barciany”, 
„Mołtajny – Kętrzyn przez Aptynty, Barciany”  niezbędne jest podjęcie przedmiotowej 
uchwały. 

Uruchomienie ww. linii planowane jest od dnia 1 stycznia 2023 r. Wyżej wymieniona linia 
kursować będzie wyłącznie w weekendy. 

Starosta powiedział, że Powiat Kętrzyński jest liderem w województwie pod względem 
korzystania ze środków z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych. Starosta 
poinformował, że linia przez Karolewo będzie zabezpieczała młodzież dojeżdżającą do szkoły, 
ponieważ prawdopodobnie od nowego roku autobusy elektryczne w ramach projektu 
realizowanego przez Miasto Kętrzyn będą poruszały się tylko w granicach miasta.  

 
Posiedzenie opuścił radny Ryszard Kawczyński. 
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Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały (zał. nr 2).  
 
 

b) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Barciany przez 
Kiemławki Wielkie”, „Kętrzyn – Barciany przez Karolewo”, „Barciany – Kętrzyn przez 
Kiemławki Wielkie” w 2023 roku 
 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 3). 

 
c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej „Kętrzyn – Kętrzyn przez Sławkowo” w 
2023 roku 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały (zał. nr 4). 
 

d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Mażany przez 
Wopławki”, „Mażany – Kętrzyn przez Wopławki” w 2023 roku 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały (zał. nr 5). 
 
 
e) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Mołtajny przez 
Barciany”, „Mołtajny – Kętrzyn przez Barciany” w 2023 roku 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały (zał. nr 6). 
 

 
f) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Prosna przez Równinę 
Górną”, „Kętrzyn – Prosna przez Korsze”, „Prosna – Kętrzyn przez Równinę Górną”, 
„Prosna – Kętrzyn przez Korsze” w 2023 roku 
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Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 7). 

 
g) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych: „Kętrzyn – Srokowo przez 
Karolewo, Ogródki”, „Kętrzyn – Srokowo przez Ogródki”, „Srokowo – Kętrzyn przez 
Ogródki” w 2023 roku 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały (zał. nr 8). 
 

 
h) zmiany składu osobowego komisji stałej problemowej Edukacji i Kultury Rady Powiatu  

w Kętrzynie 
 
 
Na posiedzenie powrócił radny Ryszard Kawczyński. 
 

Komisja nie wydała opinii na temat przedmiotowego projektu uchwały ze względu na 
osobowy charakter. 

 
i) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie na 2023 rok 
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 9). 

 
 
j) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Budżetu, Promocji, Transportu, 

Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie na 2023 rok 
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 10). 

 
 
k) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Edukacji i Kultury Rady Powiatu  

w Kętrzynie na 2023 rok 
 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 11). 
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l) zatwierdzenia planu pracy komisji stałej problemowej Zdrowia, Pomocy Społecznej  
i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie na 2023 rok 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 12). 

 
m) zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Kętrzynie na 2023 rok 
 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 13). 
 

 
n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035 

Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki przedstawił propozycje zmian zawartych w projekcie 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 
2022 – 2035 oraz w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022: 

I. Zmiany dochodów i wydatków – zadania własne 
 
1. Dokonać przesunięcia na rok 2023 zakończenia realizacji dofinansowanego z 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych przedsięwzięcia pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1711N na odcinku Mołtajny - Asuny - Święty Kamień”. Po 
zmianie kwota przedsięwzięcia – 4 623 906 zł, z czego w roku 2022 – 241 491 zł (udział 
własny), w roku 2023 - 4 312 797 zł (udział własny - 4 920 zł, dofinansowanie – 4 307 877 zł). 

Dla zbilansowania budżetu zmniejszyć wolne środki 
Zmn. D. 758; 75816; § 6370 – 4 307 877 zł 
Zmn. W. 600; 60014; § 6050 –        8 509 zł 
                                      § 6370 – 4 307 877 zł 
Zmn. Przychody;         § 950   –        8 509 zł 
 
2. Dokonać zmniejszenia w roku 2022 dotacji celowej na zadanie pn. „Przebudowa Bloku 

Operacyjnego oraz modernizacja z przebudową Oddziału Chirurgii Ogólnej w Szpitalu 
Powiatowym w Kętrzynie w formule: Zaprojektuj, wybuduj, wyposaż” o kwotę 11 981 059 zł 
(do wykorzystania w roku 2023), tj. z kwoty 14 198 001 zł do kwoty 2 216 942 zł (środki RFIL). 
Dla zbilansowania budżetu zmniejszyć wolne środki oraz niewykorzystane środki pieniężne na 
rachunku bieżącym wynikające z odrębnych ustaw 

Zmn. W. 851; 85111; § 6220 – 9 146 517 zł 
                                      § 6100 – 2 834 542 zł 
Zmn. Przychody;         § 905   – 2 834 542 zł 
                                       § 950   – 9 146 517 zł 
 
3. Dokonać usunięcia zadania pn. „Inwestycje wspólne z gminami 50/50”. Dla 

zbilansowania budżetu zmniejszyć dochody oraz wolne środki 
Zmn. D.  600; 60014; § 6300 – 385 469 zł 
Zmn. W. 600; 60014; § 6050 – 798 938 zł 
Zmn. Przychody;         § 950   – 413 469 zł 
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4. Dokonać urealnienia planu dochodów poprzez przeniesienie pomiędzy działami, 
rozdziałami i paragrafami. Dla zbilansowania budżetu zmniejszyć wolne środki 

Zmn. D. 700; 70005; § 0770 – 143 000 zł 
               756; 75618; § 0420 – 100 000 zł 
               852; 85202; § 0830 – 540 000 zł (DPS) 
               853; 85333; § 0690 –   60 000 zł 
Zw. D.    600; 60014; § 0870 –   17 000 zł (ZDP) 
                                     § 0970 –   12 000 zł (ZDP) 
               700; 70005; § 0970 –     2 000 zł 
                                     § 2360 –   87 000 zł 
               750; 75020; § 0970 –     3 000 zł 
                        75085; § 0830 – 130 000 zł (CUW) 
                                     § 0970 –    12 000 zł (CUW) 
               754; 75411; § 0920 –      7 000 zł (KPPSP) 
               756; 75618; § 0490 –    15 000 zł (ZDP) 
               758; 75814; § 0920 – 260 000 zł  
                                     § 0970 –      3 000 zł 
               801; 80115; § 0830 –   85 000 zł (PCE) 
                                      § 0830 –  18 000 zł (ZSz MR) 
                                      § 0920 –   12 000 zł (ZSz MR) 
                                      § 0920 –   10 000 zł (PCE) 
                                      § 0970 –   10 000 zł (PCE) 
                                      § 0970 –   14 000 zł (ZSz MR) 
                        80120; § 0750 –   14 000 zł (ZSMCS) 
                                     § 0920 –    21 000 zł (ZSMCS) 
               852; 85203; § 0830 –   33 000 zł (PCPR) 
                                     § 2320 –     4 000 zł 
               853; 85324; § 0970 –   14 000 zł (PCPR) 
                        85333; § 0920 –     2 000 zł (PUP) 
               854; 85410; § 0830 –    17 000 zł (PCE) 
                                     § 0830 –    77 000 zł (ZSz MR) 
                                     § 0970 –    13 000 zł (ZSz MR) 
                        85417; § 0970 –      3 000 zł (PCE) 
               855; 85508; § 0830 –   60 000 zł (PCPR) 
                        85510; § 0830 – 135 000 zł (PCPR) 
Zmn. Przychody;        § 950   – 247 000 zł 
 
5. Na wniosek Wydziału Oświaty i Zdrowia dokonać zwiększenia planu dochodów i 

wydatków z tytułu środków pozyskanych z Krajowego Funduszu Szkoleniowego, z 
przeznaczeniem na kształcenie ustawiczne pracowników POWRE 

Zw. D. 801; 80146 § 0970 – 2 832 zł 
Zw. W.                     § 4700 – 2 832 zł 
 
6. W związku z wpływem na rachunek bankowy płatności częściowej dofinansowania ze 

środków unijnych do projektów: 
1) Zespołu Szkół im. Macieja Rataja: 
a) „ERASMUS+ Rozwój uczniów ZSMR” – kwota 199 123 zł, 
b) „ERASMUS+ Mobilność edukacyjna Reszel” –  kwota 42 020 zł, 
2) Zespołu Szkół im. M. C. Skłodowskiej: 
a) „ERASMUS+ Mobilność zawodowa uczniów i kadry Technikum ZS w Kętrzynie w 2023” 

– kwota 191 619 zł, 
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dokonać zwiększenia dochodów z tytułu środków unijnych. Dla zbilansowania budżetu 
zmniejszyć wolne środki 

Zw. D. 801; 80195; § 2001 – 432 762 zł 
Zmn. Przychody;     § 950   – 432 762 zł 
 
7. W związku z otrzymanymi darowiznami na rzecz Powiatowych Domów Dziecka w 

kwocie: 
1) 4 000 zł od SIGNIFY POLAND Sp. z o.o.,  
2) 1 020 zł od Uniwersytetu III Wieku, 
3) 1 300 zł od osób fizycznych, 

dokonać zwiększenia dochodów i wydatków 
Zw. D. 855; 85510; § 0960 – 6 320 zł 
Zw. W.                      § 4210 – 2 200 zł (PDD Reszel) 
                                  § 4210 – 4 120 zł (PDD Kętrzyn) 

 
Starosta poinformował, że ostatnie zmiany w budżecie mają spowodować, aby 

wykonanie było jak najmniej odchylone od planu, ponieważ zmiany w dochodach i wydatkach 
nie powodują zmian w realizowanych zadaniach.  

 
Radny Ryszard Kawczyński zapytał jaki jest zakres przesuniętych środków na Szpital 

Powiatowy w Kętrzynie, za co już zapłacono, a co będzie jeszcze opłacane. Następnie radny 
poprosił o wyjaśnienie zmniejszenia dochodów. 

Skarbnik wyjaśnił, że Szpital Powiatowy otrzymał dotację w wysokości 14 190 000 zł  
i w tym roku Szpital wystąpił o środki na pokrycie dwóch faktur w łącznej kwocie 2 216 000 zł 
co stanowi 16% całej kwoty i w tym roku już nie planuje się wydatków w tym zakresie. 
Skarbnik dodał, że Szpital przedłużył umowę dla Wykonawcy do kwietnia 2023 r.  

Starosta Michał Kochanowski przypomniał, że cały projekt zakłada modernizację bloku 
operacyjnego i oddziału chirurgii ogólnej, a do tej pory skończone są pomieszczenia bloku 
operacyjnego i strychu, ale remont oddziału chirurgii ogólnej nie jest jeszcze rozpoczęty, 
ponieważ oddział pracuje. Starosta dodał, że wygląda na to, że wykonanych zostało ok. 1/7 
prac. 

Radny zapytał czy na razie są to tylko prace budowlane. 
Starosta odpowiedział twierdząco i dodał, że zakres prac dotyczy budowy i wyposażenia, 

ale na razie trwają tylko prace budowlane. Starosta wyjaśnił, że podczas covidu termin 
rozpoczęcia inwestycji przedłużał się, a później trwały uzgodnienia ze służbami. Starosta 
powiedział, że Dyrektor ustalił z Wykonawcą przedłużenie terminu pod warunkiem, że nie 
będzie waloryzacji cen.  

Następnie Skarbnik wyjaśnił radnemu Ryszardowi Kawczyńskiemu, że w rozdziale 85202 
Domu Pomocy Społecznej jest zmniejszenie dochodów ze względu na niższe obłożenie. 
Skarbnik poinformował, że obecnie jest 64 mieszkańców na 78 miejsc.  

Starosta poinformował, że rodziny lub Gminy nie chcą umieszczać w Domu Pomocy 
Społecznej ze względu na koszty jakie muszą ponieść. Starosta dodał, że koszt utrzymania 
jednego mieszkańca to ok. 5 000 zł i nie jest to wygórowana cena. Starosta powiedział 
również, że ilość personelu jest przypisana do ilości miejsc, które potencjalnie można obłożyć.  

Następnie Starosta powiedział jak wygląda sytuacja w Powiatowych Domach Dziecka. 
Poinformował, że na początku kadencji zastanawiano się nad zaadaptowaniem pomieszczeń  
w internacie na trzecią placówkę, natomiast okazało się, że uruchomione programy socjalne 
spowodowały zmniejszenie liczby umieszczeń w placówkach, a dzisiaj ponownie placówki są 
zapełnione, ponieważ świadczenia nie stanowią już siły nabywczej dla rodzin biologicznych.  

Radny Ryszard Kawczyński zapytał kto dołożył środki jednostkom, którym wzrosły opłaty 
za energię skoro dochody wzrosły. 
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Skarbnik poinformował, że rosną ceny usług świadczonych przez DPS, a z drugiej strony 
następuje spadek dochodów własnych jst, w związku z czym Gminy lokują mieszkańców  
w Domach Pomocy Społecznej, które mają niższe koszty utrzymania. Skarbnik wyjaśnił, że 
jeżeli Centrum Usług Wspólnych dokonuje zakupu wydatków to bazuje na własnym budżecie, 
ale w międzyczasie są zmiany i przesunięcia pomiędzy paragrafami. Skarbnik dodał, że została 
rozwiązana rezerwa na wydatki w oświacie. 

Radny Ryszard Kawczyński poprosił o przygotowanie wykazu wszystkich inwestycji 
zrealizowanych w tej kadencji, ponieważ jest wiele osób zainteresowanych tym tematem  
i kierują swoje pytania do radnych. 

Radna Urszula Baraniecka powiedziała, że zauważyła duży spadek  dochodów  
w przyszłych latach i zapytała co jest tego powodem. 

Skarbnik poinformował, że w tym roku zapisane są bardzo wysokie dochody majątkowe, 
natomiast w 2023 roku jest 110 000 000 zł dochodów ogółem. 

Starosta wyjaśnił, że w tym roku uruchomiona została dodatkowa subwencja, ale nie 
wiemy czy w przyszłym roku będzie tak samo, więc schodzimy do standardowego poziomu. 
Starosta dodał, że dochód z udziału w podatku PIT w 2018 roku wynosił ponad 10 000 000 zł, 
2019 r. – ponad 11 000 000 zł, w 2020 r. 11 500 000 zł, a teraz jest to 9 500 000 zł. Starosta 
wyjaśnił, że Skarbnik planuje budżet realnie, ponieważ nie wiemy co spotka nas w przyszłym 
roku.  

 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 14). 
 

 
o) zmian w budżecie powiatu na rok 2022 

 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 15). 

 
 
 
 
p) ustalenia wykazu wydatków budżetu Powiatu Kętrzyńskiego, niewygasających z 

upływem roku budżetowego 2022 i ustalenia planu finansowego tych wydatków 
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
Obrady opuścił radny Piotr Węglarski. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 5 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (zał. nr 16). 
 
 
Ad. pkt 4 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LV sesji Rady 
Powiatu w dniu 29 grudnia 2022 roku w sprawach 
 

a) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 
2035 
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Na obrady powrócił radny Piotr Węglarski. 

 
 Starosta poinformował, że już dzisiaj pojawiają się możliwości pozyskiwania środków 
zewnętrznych w roku 2023 m.in. na zabytki, a ponadto został już złożony wniosek do PROW na 
inwestycję związaną z remontem ul. Orzeszkowej w Korszach. Starosta dodał, że patrząc na 
załącznik nr 3 to na pomoc społeczną przeznaczone jest prawie 10% i większość zadań 
bieżących to zadania obowiązkowe do zrealizowania w celu utrzymania dobrego 
funkcjonowania jednostek. Następnie Starosta wyjaśnił, że w załączniku inwestycyjnym nr 6 
zadania można podzielić na trzy kategorie: 

1) kontynuacje z roku 2022; 
2) zadania na które są już złożone wnioski ale nie ma rozstrzygnięć; 
3) zadania, na które dopiero będą składane wnioski i jest na to zapisana rezerwa 

inwestycyjna 
 

Starosta powiedział, że wczoraj został również ogłoszony program Senior+ i 
prawdopodobnie będzie złożony wniosek, a lada dzień będzie ogłoszony nabór na remonty 
bieżące. 

Starosta poinformował, że budżet planowany jest bardzo ostrożnie i nadwyżka operacyjna 
to 377 000 zł, ale jest to kwota, która nie pozwala na myślenie o jakichkolwiek inwestycjach  
i dodatkowych zadaniach poza bieżącymi.  

Przewodniczący komisji Piotr Soćko zapytał, jaka kwota na nadwyżkę operacyjną była 
zaplanowana przy projektowaniu budżetu na 2022 r. 

Skarbnik poinformował, że było to 3 000 000 zł, ale w listopadzie została zwiększona. 
Starosta poinformował, że w przyszłym roku planowany jest deficyt w kwocie  23 000 000 

zł, który jest finansowany z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym. 
Ponadto Starosta poinformował, że na sesji zostaną przedstawione autopoprawki do projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035 oraz projektu 
uchwały budżetowej na rok 2023. 

Skarbnik poinformował, że remont drogi w miejscowości Srokowski Dwór jest już  
w budżecie, ale kwota zostanie urealniona o 50 000 zł.  

Radna Urszula Baraniecka zapytała jaka jest zagwarantowana kwota w wynagrodzeniach 
nauczycieli na dodatki motywacyjne.  

Skarbnik poinformował, że rozmawiał z Dyrektor Centrum Usług Wspólnych oraz Naczelnik 
Wydziału Oświaty i Zdrowia. Skarbnik dodał, że jest ściśle określony tryb prac nad projektem 
uchwały budżetowej, a mianowicie w oparciu o przedłożone przez wszystkie Wydziały 
Starostwa Powiatowego w Kętrzynie i wszystkie jednostki organizacyjne materiały, Skarbnik 
Powiatu opracowuje zestawienie do projektu uchwały budżetowej w układzie tabelarycznym  
i opisowym, w szczegółowości dział, rodziła, paragraf w klasyfikacji budżetowej. Skarbnik 
poinformował, że ustalony tryb prac nad projektem uchwały budżetowej jest realizowany  
i kosztuje to dużo pracy, ale nigdzie nie ma kwoty, o którą pyta radna i nikt jej nie poda, 
ponieważ zawiera się ona w danej grupie wydatków wynagrodzeniowych.  

Radna powiedziała, że chciałaby wiedzieć jaką kwotę będzie miał dany dyrektor na dodatki 
motywacyjne dla nauczycieli. 

Radny Ryszard Kawczyński zapytał jaki jest regulamin ustalania stanowisk funkcyjnych  
w szkołach.  

Radna Urszula Baraniecka poinformowała, że na sesji w styczniu lub lutym chciałaby 
otrzymać informację jakie to są kwoty i jaki stanowią procent w stosunku do wynagrodzenia 
zasadniczego.  
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Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 
2035 i przygotowała w tym zakresie pisemną opinię (zał. nr 17). 
 

b) podjęcia uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na 2023 rok 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na rok 2023 i przygotowała w tym zakresie 
pisemną opinię (zał. nr 18). 
 
Ad. pkt 5 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 

Radna  Urszula Baraniecka powiedziała, że od 2010 r. co pewien czas zmieniana jest 
uchwała dotycząca dodatków motywacyjnych m.in. ze względu na zmiany w przepisach. 
Radna powiedziała, że jeśli mamy w tym zakresie przyjąć jednolity tekst i wprowadzić zmiany, 
z którymi wszyscy by się zgadzali to każdy musi zgłosić swoje wnioski i propozycje. 

Radny Ryszard Kawczyński zapytał kto zastępuje Dyrektora, gdy przebywa na urlopie.  
Wicestarosta wyjaśnił, że w każdej ze szkół poza Zespołem Szkół im. Macieja Rataja  

w Reszlu jest Zastępca Dyrektora. Dodał, że Dyrektor daje upoważnienie dla kierownika lub 
nauczyciela do reprezentowania podczas nieobecności.  
 

Radna Urszula Baraniecka zaproponowała, aby członkowie komisji zapoznali się  
z obowiązującą uchwałą i przygotowali propozycje zmian, które zostaną omówione na 
roboczym posiedzeniu. Radna dodała, że trzeba wypracować wspólne rozwiązanie. 
 
Ad. pkt 6 
Zamknięcie posiedzenia 

Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady 
Powiatu w Kętrzynie zostało zakończone o godz. 12:40. 
 
 
Protokołowała: 
 
M. Filipiak 

PRZEWODNICZĄCY 
Komisji Edukacji i Kultury  
Rady Powiatu w Kętrzynie 
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